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Terep, engedélyek, előkészületek 

A 2020. évi Középtávú OB a Tési-fennsíkon került megrendezésre, a koronavírussal kapcsolatos 
járványügyi helyzet miatt az előzetesen kiírt május végi időponthoz képest augusztus 22-én, az 
év első igazi bajnoki hétvégéjének szombatján. A sok bizonytalanság a verseny 
megrendezhetőségét illetően megnehezítette a rendezőség munkáját. 

A két terep, amelyről korábban még nem készült tájfutó térkép, kellően változatos volt, finom 
domborzatú erdős és nyílt részeken haladtak a versenypályák. A döntő terepén nagyobbak 
voltak szintkülönbségek, melyeket a mélyebb völgyek okoztak. 

A terephasználati engedélyeket a versenyrendezői stáb időben beszerezte, tartotta a 
kapcsolatot az erdészettel, vadászokkal stb. (A területet felügyelő vadásztársaság ezt a verseny 
napján a helyszínen is ellenőrizte.) A területet a Magyar Honvédség jelenleg is lőtérként 
használja, ezért a verseny megelőzően tűzszerészek vizsgálták át és távolították el a veszélyes 
lőszereket. A versenyértesítőben is nyomatékosan felhívta a versenyzők figyelmét a rendező 
egyesület, hogy ne nyúljanak egy esetlegesen megtalált ilyen szerkezethez, így semmilyen 
probléma emiatt nem volt. (A versenyt követően több sporttárs is jelezte, hogy hol látott még 
további lőszereket.) 

A kiírás, illetve az értesítő tartalmazta azokat a különleges járványügyi intézkedéseket, amelyek 
egy korrekt bajnokság megrendezésénél alkalmazhatóak voltak, természetesen figyelembe véve 
a versenyzők biztonságát is. (Arról nem kaptunk információt, hogy bárki is megfertőződött 
volna a résztvevők közül a verseny következtében.) 

A cél kialakítása, a parkoltatás, a higiéniás körülmények, a büfé mind alkalmasak voltak az ezer 
fős verseny kiszolgálására. 

Különböző színvonalú szálláslehetőségek közül lehetett a környéken választani. A versenynap 
tömegközlekedéssel is elérhető volt, de a kijutást mindenki gépjárművel oldotta meg. 

 

  



Térkép 

A versenyterületekről korábban nem készült tájfutó térkép. A térképeket Tóth Gábor készítette 
2020-ban. A pályakitűzők az előzetes bejárások, illetve az ellenőrző bíró a helyszínelés után 
kértek változtatásokat a térképen, melyeket a térkép készítője készségesen módosított. A 
térkép méretaránya 1:10 000 volt, az idősebb szenior kategóriákban 1:7 500, mérete A/4-es 
volt. A térkép külleme, a feliratok, logók elhelyezése esztétikus volt. 

A térképet vízálló pretex papírra nyomtatták, a szimból a térképen is megtalálható volt, de 
természetesen a rajtban mindenki számára elérhető volt a pótszimból. A pályák nyomdai 
előkészítése precízen lett kivitelezve, azokat verseny előtt időben megkaptam láttamozásra. A 
digitális nyomtatás minősége mind a térképet, mind a pályákat tekintve megfelelő volt. 

 

Pályakitűzés 

A délelőtti selejtező pályakitűzője ifj. Vass Tibor, a délutáni döntőé Molnár Zoltán volt, akik a 
terepadottságokat maximálisan kihasználva érdekes és egyben fizikailag is igénybevevő 
pályákat készítettek, melyek színvonala igazán méltó volt az országos bajnoksághoz. Délelőtt 
kihelyezett célba érkeztek a versenyzők.  

Mindkét pályakitűzővel nagyon jó volt az együttműködés, a megfogalmazott kérések (általában 
a pályák rövidítése volt a kérés, illetve a selejtező során egy-két szenior kategória technikai 
nehezítése és vonalvezetésének átalakítása) meghallgatásra találtak és ennek megfelelően a 
pályák módosításra kerültek. Ezzel együtt néhány pálya győztes ideje mind a selejtezőben, mind 
a döntőben meghaladta a tervezendő értékeket, ugyanakkor emiatt számottevő versenyzői 
panasz, megjegyzés nem érkezett. 

A pályaterveket tartalmazó fájlokat időben megkaptam, azokat rendben találtam (elegendő 
első pont, vonalvezetés stb.). A verseny előtt három héttel, két alkalommal tudtam az ellenőrző 
pontokat leellenőrizni. Az első alkalommal a versenyigazgatóval, Molnár Péterrel és a váltó 
ellenőrző bírójával, Tokaji Mónikával a helyszínen egyeztettük a parkolók, a célterület, stb. 
elhelyezkedését is. Az ellenőrző pontok elhelyezésével és a pontmegnevezésekkel kapcsolatos 
módosítási észrevételeimet is figyelembe vették a pályakitűzők. A nyomdába készülő anyagot is 
átnézhettem.  

A kinyomtatott térképeket a verseny előtt megfelelő időben hiánytalanul megkaptam, azokat 
rendben találtam. (Egy selejtező pálya esetén nem egyezett a térképen található szimból, a 
pótszimbóllal, ezt a rendezők újranyomtatták.) 

 

 

 



A verseny lebonyolítása, tájékoztatás 

A verseny kiírása, az értesítő, a pályaadatok és rajtlista időben, szabályszerű tartalommal 
megjelentek a verseny honlapján és az mtfsz.hu-n. Ezeket a dokumentumokat előzetesen 
tanulmányozhattam, észrevételeimet a rendezők elfogadták, javították az egyes részeket. A 
versenyt követően az eredmények még aznap felkerültek az mtfsz.hu-ra. 

A verseny előkészítése és lebonyolítása során is jól tudtunk együtt dolgozni a pályakitűzőkkel, a 
versenybizottság elnökével (Németh Zsoltné), a versenyigazgatóval (Molnár Péter), az SI 
üzemeltetőkkel (Ambrus Sándor, Józsa Gábor, Kovács Balázs) és a teljes rendezői stábbal.  

A felvezetők egész hétvégén nagyon sokat dolgoztak, szinte végig a terepen voltak. Előzetes 
pontbejárás után, pénteken megtörtént az állványos felvezetés, mind a selejtezőre, mind a 
döntőre, ezt követően még a selejtező pályakitűzőjével mi is személyesen ellenőriztük a  
felvezetők észrevételeit. A döntővel kapcsolatban erre nem volt szükség. Szombat reggel 
történt meg a selejtező dobozos/bójás felvezetése és a keresztellenőrzés, a döntőé a selejtező 
futam ideje alatt.  

A rajtok délelőtt és délután is egy ilyen méretű versenynek megfelelően voltak kiépítve és 
rendben elindítva, működtek. Délután két rajt volt, a célhoz közelebb az idősebb szenior és a B, 
C, D, E döntők indultak. (Ezen a rajt működését Tokaji Mónika ellenőrző bíró kollégám 
ellenőrizte.) 

A döntő céljának elhelyezkedése (csodálatos panoráma Székesfehérvártól a Fűzfői-öbölig) és 
felépítése méltó volt egy országos bajnoksághoz. 

A karanténokat mindenki komolyan vette és be is tartotta, ennek ellenőrzését is személyesen 
végeztem. A délutáni rajtlistát az SI üzemeltetők időben rendelkezésemre bocsájtották, 
jóváhagyásom után az előírásoknak megfelelően közlésre került. 

A verseny során a szpíker (dr. Szlávik Zoltán) a megszokott profizmussal folyamatosan 
tájékoztatta a versenyzőket az eredményekről és az egyéb fontos információkról. 

Délelőtt a selejtezőben nem indulók számára két nyílt kategóriában biztosítottak indulásra 
lehetőséget. Eredményhirdetést ezekben nem tartottak. 

A verseny céljában óvoda üzemelt. A két versenyorvosnak két komolyabb esete volt, ő hozzájuk 
sajnos mentőt kellett hívni (bokasérülés illetve darázscsípés). A döntőt követően 
doppingellenőrök vettek mintát a két felnőtt kategória 1-2. helyezettjétől. A célban szelektív 
hulladékgyűjtő sziget működött, felhívták a versenyzők figyelmét az értesítőben arra, hogy ha 
tehetik, minimalizálják a hulladéktermelést, illetve vigyék haza. 

A verseny során az MTFSz által kiadott járványügyi ajánlások közül a legfontosabbakat a 
rendezők betartották, ugyanakkor arra is figyeltek, hogy ezek az országos bajnokság korrekt 
lebonyolítását ne befolyásolják.  



Az eredményhirdetés a már említett gyönyörű panoráma mellett, megfelelő külsőségek között, 
kézfertőtlenítő folyamatos használata kíséretében méltó volt a bajnoksághoz. A győztesek 
érmei, rajta a verseny jelképével, a szélmalommal kiemelkedően szépre sikerültek. A 
szabályzatban előírtaknak megfelelően az utánpótlás kategóriákban az 1-6. helyezettet díjazták. 

Versenyszabályzatba ütköző rendezői hibát nem tapasztaltam, óvás nem érkezett. 

A versenyzői észrevételek is alátámasztották saját véleményemet, amely szerint a VHS az 
egészségügyi nehézségek ellenére egy jól előkészített, színvonalas országos bajnokságot 
rendezett 2020-ban a Tési-fennsíkon. 

 

 


